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Stimate Domn/Doamnă, 

SCRISOAREA DE INTENȚIE 

CANDIDAT COMITETUL PARALIMPIC ROMÂN 

 

Numele meu este Crăciun Alexandru Flavian, am 33 de ani, sunt sportiv de performantă, jucător 

de tenis in scaun rulant, activist civic, militant al drepturilor persoanelor cu dizabilităti și 

consilier local in cadrul Primariei Bujoru, judetul Teleorman. 

Am absolvit Facultatea de Marketing si Management, Universitatea Romano-Americană in 

cadrul cãreia timp de 3 ani mi-am insusit instrumentele si tehnicile necesare cu privire la 

strategiile si procesele decizionale de care aveam nevoie in cariera de anteprenor ca sa imi 

promovez si sa imi dezvolt propria afacere initiata in domeniul media& publicitate. 

Sunt o persoană dinamică, cu aptitudini foarte bune de comunicare, dobândite în experiența mea 

manager ,responsabilă, hotărâtă, interesată în perfecționarea profesională în domeniul 

dizabilitatii. 

Îmi doresc de participa la alegerile Comitetului Paralimpic Romana la functia de Președinte unde 

aș putea să-mi pun în evidență capacitățile  și experiența acumulată (conform CV anexat), pentru 

dezvoltarea sportului Paralimpic Român. 

Sunt președinte fondator al Asociatiei “Primii Pasi Spre Performanta”, o asociatie infiintata 

pentru a oferi sprijin persoanelor cu dizabilitati si pentru a le permite sansa sa exceleze in sport. 

Asociatia Primii pasi spre performanta are ca scop susţinerea dezinteresată a persoanelor cu 

handicap şi integrarea lor totală în viaţa socio-economică, promovarea, respectarea şi garantarea 

drepturilor/intereselor persoanelor cu handicap. 



In prezent, in Romania exista 757.248 de persoane cu dizabilitati, mai mult de 2% din populatia 

Romaniei. Dintre acestea, peste jumatate isi doresc sa practice activitati sportive, insa nu li se 

ofera sprijinul si ajutorul necesar. 

Piedicile majore care stau in calea afirmarii persoanelor cu dizabilitati sunt: atitudinile negative, 

gandirea stereotipica si presupunerile privitoare la ce pot si ce nu pot persoanele cu dizabilitati. 

In realitate, persoanele cu dizabilitati dispun de o arie larga de abilitati care pot fi reactualizate si 

dezvoltate permanent. 

Daca pentru unii sportul reprezinta o simpla metoda de relaxare, un joc anti-plictiseala  sau  un  

capriciu, pentru o persoana cu handicap, utilizator de scaun de rulant , sportul este in primul rand 

un instrument de comunicare. 

Prin sport, utilizatorul de scaun rulant transmite un mesaj simplu: ‘’Da, si eu pot fi campion  

pentru ca am vointa si asta nu mi-o poate lua sau da nimeni!” 

Incepand cu anul 2016 am dat startul  unor evenimente sportive de mare anvergura pentru 

persoanele cu dizabilitati pe care le-am organizat din dorinta de a demonstra ca performanta la 

nivel inalt se poate face si dintr-un scaun cu rotile, important fiind cine sta in el si cine vrea sa 

iasa din el, sa sparga  stereotipuri, sa-si depaseasca limitele si sa castige lupta cu temerile 

interioare si prejudecatile exterioare. 

Primul proiect al asociatiei noastre a fost “Playoff-ul eroilor: un meci de baschet paralimpic 

grandios cat o finală olimpică!”  

   In parteneriat cu Steaua CSM Eximbank București si Asociația Persoanelor cu Dizabilități 

Locomotorii, am organizat Playoff-ul Eroilor: un meci de baschet paralimpic cât o finală 

olimpică in cadrul caruia jucatori de baschet in scaun rulant au jucat baschet contra echipei de 

baschet Steaua Bucuresti, astfel insuflandu-le si altor persoane cu dizabilitati dorinta de a iesi din 

zona de confort, dorinta de face sport, dorinta de a demonstra ca poti reusi indiferent de 

obstacole! 

In perioada 2 – 5 August 2017, am organizat turneul international de tenis in scaun rulant “BRD 

ARGES OPEN – Wheelchair Tenis” – eveniment sportiv dedicat tenismenilor paralimpici. 

Prin organizarea acestui turneu, in calitate de initiator, organizator si presedinte al turneului, am 

dorit sa promovez sportul de performanta in randul persoanelor cu dizabilitati, obiectivul  fiind 

de a demonstra ca in Romania exista un climat favorabil inaltei performante in sport in general si 

in wheelchair in special. 

Mergand la turnee internationale de tenis in toata Europa, am reusit sa creez prietenii cu alti 

jucatori pe care i-am invitat, la randul meu, la turneul organizat de mine in Romania astfel ca la 



acest eveniment au participat 32 de sportivi din 10 tari: Italia, Spania, Grecia, Turcia, Croatia, 

Irak, Franta, Israel, U.S.A, Rusia. 

Evenimentul, unic in Romania, este organizat de catre Asociatia Primii Pasi Spre Performanta si 

Tenis Club AS Pitesti si se afla sub inaltul patronaj al Federatiei Romane de Tenis si al 

Federatiei Internationale de Tenis. Programul nostru prin conceptul „Tenisul trebuie sa fac parte 

din patrimoniul fiecarei familii din Romania“, are la baza prin implicarea BRD si BRD Asset 

Management, dezvoltarea tenisului si pentru persoanele cu dizabilitati avand in vedere interesul 

inalt pe care tenisul il suscita in Romania. 

Prin implicarea si prezenta mea ca iubitor al sportului, am facut din aceasta competitie un 

eveniment de marca, beneficiari de drept ai efortului si al echipei mele fiind sportivii paralimpici, 

participanti din intreaga lume, dornici sa faca performanta ! 

Deviza mea este: “Acolo unde există talent şi ambiţie, performanţa se face chiar şi în scaunul cu 

rotile.” 

In 2018 la “BRD ARGES OPEN – Wheelchair Tenis” au participat peste 40 de jucatori din 

Europa, Statele Unite ale Americii, Japonia, Irak, Brazilia. Speram ca anul acesta sa reusim sa 

continuam traditia organizarii acestui turneu, astfel ca in August 2021 va avea loc cea de-a III-a 

editie a turneului.  

Imi place sa lucrez cu oamenii si am initiat proiecte sociale si sportive nationale si international 

având oportunitatea de a lucra cu delegatii ale ambasadelor din Turcia, Irak, Statele Unite ale 

Americii, Australia si Israel. “Prin organizarea Turneului Internațional de Tenis în scaun rulant   

”Argeș Open Wheelchair Tennis” care a luat naștere în 2017 si in 2021 va ajunge la cea de-a III-

a ediție se dorește promovarea sportului de performanță în rândul persoanelor cu dizabilități.Din 

2017 până în 2019, am adus în România peste 150 de sportivi din toate colțurile lumii.” 

Fiindca am atins un nivel de performanta pe plan sportiv, imi doresc sa fac performanta si in 

domeniul politic intrucat mi-am propus sa aduc o schimbare atat pentru persoanele cu dizabilitati 

cat si pentru teleormanenii mei care sper ca vor vedea inteligenta, potentialul si ambitia mea si 

nu vor fi orbiti de cele 2 roti din fațã cu care ma deplasez! 

Din dorinta de a aduce o schimbare in localitatea in care m-am nascut si am copilarit, in 

septembrie 2020 am intrat în lupta electorală pentru Primaria comunei Bujoru, cu fapte demne de 

admirat și cu dorința de a aduce localitatea la standarde europene. 

In prezent sunt consilier local in cadrul Primariei Bujoru si sper sa reusim sa dezvoltam aceasta 

comuna prin proiectele pe care mi le-am propus pe plan educational, social si sportiv. 

Dorința de a ajuta, de a mă implica, de a lăsa ceva în urmă mă motivează.  



Vreau ca persoanele cu dizabilitati sa fie promovate la nivel national si sportul pentru persoanele 

cu dizabilitati să atingă standarde europene. 

Cele mai mari realizari ale mele au fost absolvirea facultatii si castigarea unui turneu 

international de tenis, ceea ce mi-a dat curaj si incredere visele mele nu sunt limitate de 

handicapul meu! 

Dupa ce am depasit toate barierele posibile si am redevenit un om independent prin activitatea 

din cadrul ONG-ului infiintat si prin performantele realizate pe plan sportiv, consider ca 

persoanele cu dizabilitati nu sunt o povara pentru societatea romaneasca, ci sunt utile acesteia.  

In foarte multe tari, se spune ca gradul de democratie se masoara in respectarea principiului 

egalitatii de sanse si, implicit, in protectia persoanelor cu dizabilitati. Din pacate, Romania este 

deficitara la acest capitol fiind nevoie de mai multa implicare in sustinerea si promovarea 

drepturilor persoanelor cu dizabilitati. 

Pe langa activitatea sportiva, sociala si politica, din anul 2014 sunt antreprenor in domeniul 

Advertising, Publicitate, Marketing online, Productie publicitara. 

Fiindca mi-am dorit sa excelez in domeniul in care am inceput sa profesez, am urmat cursuri 

deformare profesionala in domeniul atragerii Fondurilor Europene, Structurale si de Coeziune, 

obtinand diploma de Expert Accesare Fonduri Europene si Manager de proiect. 

Consider ca dacă prin acțiunile tale, ii inspiri pe alții să viseze mai mult, să învețe mai multe, să 

facă mai mult și sa  evolueze mai mult, esti un adevarat un lider! 

Mi-as dori să am oporunitatea de a ocupa aceasta functie de președinte al Comitetlui National 

Paralimpic fiindca împreuna putem schimba ceva în acest domeniu  dacă muncim din greu și 

contribuim cu toții la acest deziderat. 

 Având în vedere că mulți din generația mea din pacate lucreaza in alte tari si nu pot lua in calcul  

perspectiva revenirii in tara , am considerat că este o oportunitate excelentă să dau un exemplu 

despre modul în care tinerii pot fi aleși și pot avea un impact pozitiv în viitorul comunității 

noastre! 

 
Cu respect , 

Crăciun Alexandru Flavian 

 


